
9. Ændring af kunstgræsbaner i 2008

Brugerbestyrelsen i Vanløse Idrætspark har anmodet om, at banen i Vanløse vendes, så den kan 

opfylde DBUs banekrav. Licitationen af de 4 planlagte kunstgræsbaner, der skal anlægges i 2008, har 

vist, at banerne samlet vil blive dyrere end forudsat i genopretningsplanen for de københavnske 

idrætsanlæg.

INDSTILLING OG Beslutning

Kultur- og Fritidsforvaltningen indstiller,

at Kultur- og Fritidsudvalget godkender, at 2,8 mio. kr., der er afsat til 1.

genopretning af cindersbanen på Genforeningspladsen, i stedet anvendes til delvis 

dækning af merudgiften på ca. 3 mio. kr. ved anlæg af 4 nye kunstgræsbaner.

Problemstilling

I forbindelse med genopretningsplanen for idrætsanlæg er der afsat 18 mio. til 4 kunstgræsbaner. Der 

har nu været afholdt licitation, og brugerbestyrelserne er hørt.

Licitationen viser, at banerne vil blive knap 3 mio. dyrere end forudsat i planen. Den væsentligste 

grund er, at brugerbestyrelsen i Vanløse Idrætspark ønsker at vende banen, så den kan opfylde Dansk 

Boldspil-Unions banekrav, i forhold til hvilke den nuværende grusbane er 8 m for smal og 20 m for 

kort. Dette medfører dræn- og lysarbejder for ca. 2,4 mio. kr.

I forhold til banen ved Grøndal Centret er der større jordarbejder (inkl. forurening) end forudsat.

Løsning

Koordinationsudvalget for Team Brønshøj har peget på, at der kan anvendes 2,8 mio. kr., der i 

genopretningsplanen er afsat til opretning af cindersbanen på Genforeningspladsen samt diverse 

mindre arbejder på pladsen. Dette beløb blev oprindeligt afsat, fordi skøjtebanen på pladsen kun var 

tænkt at skulle drives i 5 år, hvorefter en opretning af cindersbanen ville være nødvendig, da banen 

og dens umiddelbare omgivelser tager skade af skøjtebanens placering. Da skøjtebanen nu skal være 

en fast tilbagevendende installation om vinteren, kan disse midler omprioriteres.

Den resterende manko ligger inden for den almindelige usikkerhed på byggeri i denne 

størrelsesorden.

Økonomi

Midlerne er placeret hos Københavns Ejendomme.

Videre proces

Kunstgræsbanerne forventes at stå klar til brug i september 2008.

Bilag

Ingen bilag.



Carsten Haurum /Mads Kamp Hansen 

bilag

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede, at 0,4 mio. kr. anvendes til dækning af merudgifterne i forhold 

til banen ved Grøndal Centret. 

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede, at tage stilling til disponeringen af de resterende 2,4 mio. kr. 

på udvalgsmødet den 29. maj 2008. 

Afstemning:

Stemte for:

Stemte imod:

Undlod at stemme:

Tilstedeværende:

Bjarne Fey (F)

Frank Hedegaard (F)

Jens Kjær Christensen (Ø)

Katrina Feilberg (B)

Morten Westergaard (A)

Pia Allerslev (V)

Sikandar Malik Siddique (A)

Simon Strange (A)

Afbud:

Karin Storgaard (O)

Fraværende:

Leslie Arentoft (V)

Taner Yilmaz (A)


